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Zápis ze zasedání č. 27 
Akademického senátu Přírodovědecké fakulty MU 
ze dne 13. května 2002 

Program: 
(1) Schválení navrženého programu a potvrzení zápisu z minulého zasedání. 
(2) Návrh na zřízení Biofyzikálního centra.  
(3) Návrh na reorganizaci Sekce o Zemi.  
(4) Fakultní administrativa a zajištění ICT na fakultě.  
(5) Projednání průběhu voleb do senátů.  
(6) Aktualizace Dlouhodobého záměru fakulty na r. 2002. 
(7) Příprava uskutečňování studijních programů.  
(8) Projednání návrhu vnitřního předpisu Pracovní řád. 
(9) Provozní řád – opatření děkana. 

Usnesení: 
(1) Senát potvrdil zápis z 26. zasedání bez připomínek.  
(2) Senát schválil zřízení stálého sekčního akademického pracoviště Fyzikální sekce s názvem Biofyzikální centrum 

Masarykovy univerzity v Brně (Centre of Biophysics at Masaryk University in Brno) s platností od 1. ledna 
2003, za předpokladu následného uzavření smlouvy o zřízení a provozování tohoto společného pracoviště mezi 
Přírodovědeckou fakultou MU, Lékařskou fakultou MU a Biofyzikálním ústavem AV ČR. 

(3) Senát schválil změnu názvu stálého sekčního akademického pracoviště Sekce věd o Zemi, Katedry geografie, na 
Geografický ústav s platností od 1. ledna 2003. 

(4) Senát schválil zrušení stávajících stálých sekčních akademických pracovišť Sekce věd o Zemi, Katedry mineralo-
gie, petrologie a geochemie a Katedry geologie a paleontologie s platností od 1. ledna 2003. 

(5) Senát schválil zřízení stálého sekčního akademického pracoviště Sekce věd o Zemi s názvem Ústav geologických 
věd s platností od 1. ledna 2003. 

(6) Senát schválil zřízení stálého sekčního akademického pracoviště Sekce věd o Zemi s názvem Pracoviště elektro-
nové mikroskopie a mikroanalýzy za předpokladu následného uzavření smlouvy o zřízení a provozování tohoto 
pracoviště mezi Přírodovědeckou fakultou MU a Českou geologickou službou. 

(7) Senát schválil aktualizaci Dlouhodobého záměru fakulty na rok 2002 včetně schválených změn.  
(8) Senát vzal na vědomí aktuální stav zpracování úplných charakteristik studijních programů předloženou děkanem 

na základě usnesení senátu z 17. prosince 2001.  
(9) Senát schválil změnu termínu zasedání z 10. na 17. června 2002. 

Ad 1. 
Senát schválil navržený program a potvrdil zápis z minulého zasedání bez připomínek. 

Ad 2. 
Senát vyslechl návrh děkana na zřízení stálého sekčního akademického pracoviště Fyzikální sekce s názvem Biofyzi-
kální centrum Masarykovy univerzity v Brně (Centre of Biophysics at Masaryk University in Brno) s platností od 1. 
ledna 2003. K návrhu se vyjádřil vedoucí sekce prof. V. Holý. Po diskusi, která se týkala výhod a nevýhod zřízení to-
hoto pracoviště, podílu financování PřF a LF a možností získání většího počtu studentů pro studijní programy fyzikál-
ního zaměření, senát jednomyslně schválil zřízení tohoto pracoviště za předpokladu následného uzavření smlouvy o 
zřízení a provozování tohoto společného pracoviště mezi Přírodovědeckou fakultou MU, Lékařskou fakultou MU a 
Biofyzikálním ústavem AV ČR. Návrh této smlouvy byl předložen jako součást návrhu na zřízení tohoto pracoviště. 

Ad 3. 
Senát se zabýval komplexním návrhem na reorganizaci Sekce věd o Zemi předloženým děkanem. Vedoucího Sekce 
věd o Zemi při jednání zastupoval prof. M. Novák. Z podkladu k návrhu předloženého prof. P. Proškem vyplynulo, že 
podstatou reorganizace je přejmenování Katedry geografie, sloučení zbývajících dvou kateder do jednoho stálého 
sekčního akademického pracoviště a podmíněný vznik jednoho nového stálého akademického sekčního pracoviště. 
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[image: image1.png]Zápis ze zasedání č. 27
Akademického senátu Přírodovědecké fakulty MU


ze dne 13. května 2002


Program:


(1) Schválení navrženého programu a potvrzení zápisu z minulého zasedání.


(2) Návrh na zřízení Biofyzikálního centra. 


(3) Návrh na reorganizaci Sekce o Zemi. 


(4) Fakultní administrativa a zajištění ICT na fakultě. 


(5) Projednání průběhu voleb do senátů. 


(6) Aktualizace Dlouhodobého záměru fakulty na r. 2002.


(7) Příprava uskutečňování studijních programů. 


(8) Projednání návrhu vnitřního předpisu Pracovní řád.


(9) Provozní řád – opatření děkana.


Usnesení:


(1) Senát potvrdil zápis z 26. zasedání bez připomínek. 


(2) Senát schválil zřízení stálého sekčního akademického pracoviště Fyzikální sekce s názvem Biofyzikální centrum Masarykovy univerzity v Brně (Centre of Biophysics at Masaryk University in Brno) s platností od 1. ledna 2003, za předpokladu následného uzavření smlouvy o zřízení a provozování tohoto společného pracoviště mezi Přírodovědeckou fakultou MU, Lékařskou fakultou MU a Biofyzikálním ústavem AV ČR.


(3) Senát schválil změnu názvu stálého sekčního akademického pracoviště Sekce věd o Zemi, Katedry geografie, na Geografický ústav s platností od 1. ledna 2003.


(4) Senát schválil zrušení stávajících stálých sekčních akademických pracovišť Sekce věd o Zemi, Katedry mineralogie, petrologie a geochemie a Katedry geologie a paleontologie s platností od 1. ledna 2003.


(5) Senát schválil zřízení stálého sekčního akademického pracoviště Sekce věd o Zemi s názvem Ústav geologických věd s platností od 1. ledna 2003.


(6) Senát schválil zřízení stálého sekčního akademického pracoviště Sekce věd o Zemi s názvem Pracoviště elektronové mikroskopie a mikroanalýzy za předpokladu následného uzavření smlouvy o zřízení a provozování tohoto pracoviště mezi Přírodovědeckou fakultou MU a Českou geologickou službou.


(7) Senát schválil aktualizaci Dlouhodobého záměru fakulty na rok 2002 včetně schválených změn. 


(8) Senát vzal na vědomí aktuální stav zpracování úplných charakteristik studijních programů předloženou děkanem na základě usnesení senátu z 17. prosince 2001. 


(9) Senát schválil změnu termínu zasedání z 10. na 17. června 2002.


Ad 1.


Senát schválil navržený program a potvrdil zápis z minulého zasedání bez připomínek.


Ad 2.


Senát vyslechl návrh děkana na zřízení stálého sekčního akademického pracoviště Fyzikální sekce s názvem Biofyzikální centrum Masarykovy univerzity v Brně (Centre of Biophysics at Masaryk University in Brno) s platností od 1. ledna 2003. K návrhu se vyjádřil vedoucí sekce prof. V. Holý. Po diskusi, která se týkala výhod a nevýhod zřízení tohoto pracoviště, podílu financování PřF a LF a možností získání většího počtu studentů pro studijní programy fyzikálního zaměření, senát jednomyslně schválil zřízení tohoto pracoviště za předpokladu následného uzavření smlouvy o zřízení a provozování tohoto společného pracoviště mezi Přírodovědeckou fakultou MU, Lékařskou fakultou MU a Biofyzikálním ústavem AV ČR. Návrh této smlouvy byl předložen jako součást návrhu na zřízení tohoto pracoviště.


Ad 3.


Senát se zabýval komplexním návrhem na reorganizaci Sekce věd o Zemi předloženým děkanem. Vedoucího Sekce věd o Zemi při jednání zastupoval prof. M. Novák. Z podkladu k návrhu předloženého prof. P. Proškem vyplynulo, že podstatou reorganizace je přejmenování Katedry geografie, sloučení zbývajících dvou kateder do jednoho stálého sekčního akademického pracoviště a podmíněný vznik jednoho nového stálého akademického sekčního pracoviště.


Senát schválil změnu názvu Katedry geografie na Geografický ústav všemi hlasy přítomných senátorů. V diskusi ke zbytku návrhu vystoupili senátoři Řehák, Herber a Kubáček. K jejich připomínkám se vyjadřoval děkan a prof. Novák. 


Senátoři kritizovali příliš obecné zpracování návrhu a nepřesvědčivou argumentaci prof. Nováka v některých bodech. V diskusi bylo konstatováno, že platné vnitřní předpisy fakulty nevymezují „ústavní pracoviště“ jako organizační jednotku. Dále senátoři poukázali na značnou nerovnocennost velikosti tří navrhovaných stálých sekčních akademických pracovišť a doporučili, aby Pracoviště elektronové mikroskopie a mikroanalýzy bylo nikoliv stálým sekčním akademickým pracovištěm, nýbrž účelovým pracovištěm (malé pracoviště, u něhož půjde o naprosto nerovnocenný podíl na výuce oproti ústavům). Senát současně hlasoval o zrušení dvou stávajících stálých sekčních akademických pracovišť Katedry mineralogie, petrologie a geochemie a Katedry geologie a paleontologie a zřízení stálého sekčního akademického pracoviště Ústav geologických věd (13 hlasů pro a 4 hlasy proti). Poté senát jednomyslně schválil zřízení stálého sekčního akademického pracoviště s názvem Pracoviště elektronové mikroskopie a mikroanalýzy za předpokladu následného uzavření smlouvy o zřízení a provozování tohoto pracoviště mezi Přírodovědeckou fakultou MU a Českou geologickou službou.


Ad 4.


Proděkan Bulant seznámil senát se základními rysy koncepce ICT na fakultě (příloha Aktualizace dlouhodobého záměru fakulty na rok 2002; úplné znění bylo zveřejněno v několikatýdenním předstihu). V dokumentu převažuje nad dlouhodobými celofakultními cíli rozvoje ICT vymezení technických kompetencí sekcí a OVT . Z diskuse (děkan, proděkan, Kubáček) vyplynulo, že senát se nemůže technickými otázkami zabývat a že koncepci vezme na vědomí. Senát doporučuje vedení fakulty organizovat školení administrativních pracovníků ke zvýšení úrovně a rozsahu používání vhodného SW. Senát též doporučil zvážit vytvoření skupiny odborníků (pracovní skupinu či komisi) se zájmem o problematiku, která by se rozvojem ICT na fakultě zabývala a dopracovala koncepci v dalších ohledech, zejména celofakultního zájmu. 
V návaznosti na 20. zasedání senátu ze dne 15. října 2001 (bod 7) se senát zabýval úrovní administrativy fakulty. Nedostatky v administrativě jsou stále předmětem zájmu zaměstnanců, i těch, co kandidují do senátu v dalším funkčním období. Děkan akceptoval seznam námětů ke zlepšení administrativy fakulty shrnutý předsedou senátu a opětovně přislíbil reagovat na každý konkrétní podnět. Předseda senátu požádal děkana, aby na červnovém zasedání senátu předložil stručnou aktuální informaci o počtech pracovníků fakulty jako celku a počtech pracovníků v součástech fakulty přímo řízených děkanem

Ad 5.


Senát vyslechl diskusi přítomných členů volebních komisí o současném stavu voleb a podpořil rozhodnutí komisí o prodloužení lhůty pro zveřejňování volebních programů kandidátů s cílem platného dokončení prvního kola voleb. Poněvadž pravidla voleb ve vnitřním předpise fakulty jsou v mnoha ohledech vázána na volební lístky, senát se shodl na přiměřené ekvivalenci volebních lístků a wbového formuláře k hlasování. Bylo konstatováno, že volby jsou po technické stránce dobře připraveny a že k elektronickému průběhu nebyly do tohoto zasedání vzneseny žádné připomínky.


Ad 6.


Senát dokončil projednání návrhu aktualizace Dlouhodobého záměru fakulty na r. 2002, který předložil děkan na minulém zasedání. Tento návrh byl projednán Vědeckou radou fakulty dne 27. února 2002. Senát se dohodnul s děkanem, že problematický bod návrhu, zavedení celohodinového systému výuky, bude z aktualizace vynechán.


Senátorka Janouškovcová předložila návrh na doplnění aktualizace o zajištění realizace předmětu pro magisterské, a zejména doktorské studijní programy, s pracovním názvem Vědecký management. Návrh byl doložen zdůvodněním a možným obsahem předmětu (zveřejněno na webu senátu před zasedáním). Návrh byl přijat a děkan přislíbil jeho realizaci. Dále senát schválil společný návrh děkana a předsedy senátu na doplnění aktualizace o:


a) novelizaci předpisů ke studiu (zejména zjednodušení z pohledu studenta a návaznost na nové předpisy MU; nejméně zahájit práci na novelizaci) a


b) projednání (s vedením MU a týmem IS MU) možností přizpůsobení IS MU specifickým potřebám fakulty, zvláště reálné možnosti využití IS od počátku uskutečňování nově akreditovaných studijních programů, pro evidenci a kontrolu studia podle platných norem a pro práci se součástmi studijních programů. 


Senát schválil aktualizaci Dlouhodobého záměru fakulty na rok 2002 jako celek, včetně schválených změn. Úpravu konečného znění zajistí sekretariát děkana a poté bude aktualizace zveřejněna.


Ad 7.


Senát vzal na vědomí aktuální stav zpracování úplných charakteristik studijních programů předloženou děkanem na základě usnesení senátu z 17. prosince 2001. Ze zprávy a diskuse vyplynulo, že dopracování součástí a formální a posléze obsahové stránky studijních programů je stále prvořadým úkolem fakulty.


Ad 8 a 9.


Vzhledem k časové tísni senát odložil jednání o předloženém návrhu vnitřního předpisu Provozní řád a o návrhu opatření děkana Pracovní řád na červnové zasedání.. Současně schválil změnu termínu tohoto zasedání z 10. na 17. června.


prezence: 


ze 27 senátorů přítomno 17 (10/15 KAP, 7/12 KS):


komora akademických pracovníků: 


RNDr. Petr Bureš, Ph.D., doc. RNDr. Zuzana Došlá, CSc., RNDr. Vladimír Herber, CSc., doc. RNDr. Pavel Kubáček, CSc., Mgr. Dominik Munzar, Dr., doc. RNDr. Zdeněk Ondráček, CSc., RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr., RNDr. Zdeněk Řehák, Ph.D., doc. RNDr. Libuše Trnková, CSc., RNDr. Martin Vácha, Ph.D.


komora studentů:

Erik Caha, Ondřej Caha, Mgr. Eva Janouškovcová, Petr Mazanec, Jan Mysliveček, Mgr. Ladislav Polák, Petr Vašina

omluveni:


Mgr. Petr Cásek, Ing. Jiří Faimon, Dr., doc. ing. Šárka Hladilová, CSc., Marta Monincová, RNDr. Jan Osička, CSc., Ivo Papoušek, Lenka Šindlerová, doc. RNDr. David Trunec, CSc.,


hosté: 


Mgr. Michal Bulant, prof. RNDr. Václav Holý, CSc., prof. RNDr. Milan Novák, CSc., prof. RNDr. J. Slovák, DrSc. 


zasedání řídil: Kubáček


zapsala: Trnková
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Senát schválil změnu názvu Katedry geografie na Geografický ústav všemi hlasy přítomných senátorů. V diskusi ke 
zbytku návrhu vystoupili senátoři Řehák, Herber a Kubáček. K jejich připomínkám se vyjadřoval děkan a prof. Novák.  
Senátoři kritizovali příliš obecné zpracování návrhu a nepřesvědčivou argumentaci prof. Nováka v některých bodech. 
V diskusi bylo konstatováno, že platné vnitřní předpisy fakulty nevymezují „ústavní pracoviště“ jako organizační jed-
notku. Dále senátoři poukázali na značnou nerovnocennost velikosti tří navrhovaných stálých sekčních akademických 
pracovišť a doporučili, aby Pracoviště elektronové mikroskopie a mikroanalýzy bylo nikoliv stálým sekčním akade-
mickým pracovištěm, nýbrž účelovým pracovištěm (malé pracoviště, u něhož půjde o naprosto nerovnocenný podíl na 
výuce oproti ústavům). Senát současně hlasoval o zrušení dvou stávajících stálých sekčních akademických pracovišť 
Katedry mineralogie, petrologie a geochemie a Katedry geologie a paleontologie a zřízení stálého sekčního akademic-
kého pracoviště Ústav geologických věd (13 hlasů pro a 4 hlasy proti). Poté senát jednomyslně schválil zřízení stálého 
sekčního akademického pracoviště s názvem Pracoviště elektronové mikroskopie a mikroanalýzy za předpokladu ná-
sledného uzavření smlouvy o zřízení a provozování tohoto pracoviště mezi Přírodovědeckou fakultou MU a Českou 
geologickou službou. 

Ad 4. 
Proděkan Bulant seznámil senát se základními rysy koncepce ICT na fakultě (příloha Aktualizace dlouhodobého zá-
měru fakulty na rok 2002; úplné znění bylo zveřejněno v několikatýdenním předstihu). V dokumentu převažuje nad 
dlouhodobými celofakultními cíli rozvoje ICT vymezení technických kompetencí sekcí a OVT . Z diskuse (děkan, 
proděkan, Kubáček) vyplynulo, že senát se nemůže technickými otázkami zabývat a že koncepci vezme na vědomí. 
Senát doporučuje vedení fakulty organizovat školení administrativních pracovníků ke zvýšení úrovně a rozsahu použí-
vání vhodného SW. Senát též doporučil zvážit vytvoření skupiny odborníků (pracovní skupinu či komisi) se zájmem o 
problematiku, která by se rozvojem ICT na fakultě zabývala a dopracovala koncepci v dalších ohledech, zejména celo-
fakultního zájmu.  
V návaznosti na 20. zasedání senátu ze dne 15. října 2001 (bod 7) se senát zabýval úrovní administrativy fakulty. Ne-
dostatky v administrativě jsou stále předmětem zájmu zaměstnanců, i těch, co kandidují do senátu v dalším funkčním 
období. Děkan akceptoval seznam námětů ke zlepšení administrativy fakulty shrnutý předsedou senátu a opětovně při-
slíbil reagovat na každý konkrétní podnět. Předseda senátu požádal děkana, aby na červnovém zasedání senátu předlo-
žil stručnou aktuální informaci o počtech pracovníků fakulty jako celku a počtech pracovníků v součástech fakulty 
přímo řízených děkanem
 

Ad 5. 
Senát vyslechl diskusi přítomných členů volebních komisí o současném stavu voleb a podpořil rozhodnutí komisí o 
prodloužení lhůty pro zveřejňování volebních programů kandidátů s cílem platného dokončení prvního kola voleb. 
Poněvadž pravidla voleb ve vnitřním předpise fakulty jsou v mnoha ohledech vázána na volební lístky, senát se shodl 
na přiměřené ekvivalenci volebních lístků a wbového formuláře k hlasování. Bylo konstatováno, že volby jsou po 
technické stránce dobře připraveny a že k elektronickému průběhu nebyly do tohoto zasedání vzneseny žádné připo-
mínky. 

Ad 6. 
Senát dokončil projednání návrhu aktualizace Dlouhodobého záměru fakulty na r. 2002, který předložil děkan na mi-
nulém zasedání. Tento návrh byl projednán Vědeckou radou fakulty dne 27. února 2002. Senát se dohodnul 
s děkanem, že problematický bod návrhu, zavedení celohodinového systému výuky, bude z aktualizace vynechán. 
Senátorka Janouškovcová předložila návrh na doplnění aktualizace o zajištění realizace předmětu pro magisterské, a 
zejména doktorské studijní programy, s pracovním názvem Vědecký management. Návrh byl doložen zdůvodněním a 
možným obsahem předmětu (zveřejněno na webu senátu před zasedáním). Návrh byl přijat a děkan přislíbil jeho reali-
zaci. Dále senát schválil společný návrh děkana a předsedy senátu na doplnění aktualizace o: 

a) novelizaci předpisů ke studiu (zejména zjednodušení z pohledu studenta a návaznost na nové předpisy MU; 
nejméně zahájit práci na novelizaci) a 

b) projednání (s vedením MU a týmem IS MU) možností přizpůsobení IS MU specifickým potřebám fakulty, 
zvláště reálné možnosti využití IS od počátku uskutečňování nově akreditovaných studijních programů, pro 
evidenci a kontrolu studia podle platných norem a pro práci se součástmi studijních programů.  

Senát schválil aktualizaci Dlouhodobého záměru fakulty na rok 2002 jako celek, včetně schválených změn. Úpravu 
konečného znění zajistí sekretariát děkana a poté bude aktualizace zveřejněna. 
 
Ad 7. 
Senát vzal na vědomí aktuální stav zpracování úplných charakteristik studijních programů předloženou děkanem na 
základě usnesení senátu z 17. prosince 2001. Ze zprávy a diskuse vyplynulo, že dopracování součástí a formální a po-
sléze obsahové stránky studijních programů je stále prvořadým úkolem fakulty. 
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Ad 8 a 9. 
Vzhledem k časové tísni senát odložil jednání o předloženém návrhu vnitřního předpisu Provozní řád a o návrhu opat-
ření děkana Pracovní řád na červnové zasedání.. Současně schválil změnu termínu tohoto zasedání z 10. na 17. června. 
 

prezence:  
ze 27 senátorů přítomno 17 (10/15 KAP, 7/12 KS): 
 
komora akademických pracovníků:  
RNDr. Petr Bureš, Ph.D., doc. RNDr. Zuzana Došlá, CSc., RNDr. Vladimír Herber, CSc., doc. RNDr. Pavel Kubáček, 
CSc., Mgr. Dominik Munzar, Dr., doc. RNDr. Zdeněk Ondráček, CSc., RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr., RNDr. Zdeněk 
Řehák, Ph.D., doc. RNDr. Libuše Trnková, CSc., RNDr. Martin Vácha, Ph.D. 
 
komora studentů: 
Erik Caha, Ondřej Caha, Mgr. Eva Janouškovcová, Petr Mazanec, Jan Mysliveček, Mgr. Ladislav Polák, Petr Vašina 
 
omluveni: 
Mgr. Petr Cásek, Ing. Jiří Faimon, Dr., doc. ing. Šárka Hladilová, CSc., Marta Monincová, RNDr. Jan Osička, CSc., 
Ivo Papoušek, Lenka Šindlerová, doc. RNDr. David Trunec, CSc., 
 
hosté:  
Mgr. Michal Bulant, prof. RNDr. Václav Holý, CSc., prof. RNDr. Milan Novák, CSc., prof. RNDr. J. Slovák, DrSc.  
 
zasedání řídil: Kubáček 
zapsala: Trnková 
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